
Protokół nr 9/2011 
z IX Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 27 września  2011r. w sali nr 3 Urzędu 

Gminy Kruszyna  w godz. od 10.00 - 12.10 
 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy – Anna Kosela 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 15 
W obradach Sesji udział biorą: 
1/ Wójt Gminy - Pani Jadwiga Zawadzka 
2/ Zastępca Wójta – Pan Tomasz Maj 
2/Skarbnik Gminy  - Pani Ewelina Kokot 
3/ Sekretarz Gminy  - Pani Małgorzata Wierzbicka 
6/ Radny Rady Powiatu – Bogusław Mielczarek 
7/ Radca Prawny – Pani Barbara Janik 
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta. 
5. Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wybór ławników na lata 2012-2015. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa 
miejscowego. 

9. Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pt. „Indywidualizacja 
nauczania uczniów klas I-III w gminie Kruszyna”  

10. Wprowadzenie zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2011 rok.  
11. Wprowadzenie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna na lata 

2011-2014. 
12. Informacja z przebiegu wykonania budżetu gminy Kruszyna za I półrocze 2011r. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski i zapytania. 
15. Zamknięcie obrad  IX  Sesji Rady Gminy Kruszyna. 

 
 
Streszczenie przebiegu obrad Sesji 
1.Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  
 
Otwarcia obrad IX Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy Anna 
Kosela, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że w 
obradach Sesji uczestniczy 15  radnych, czyli 100% składu osobowego Rady. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 
 
 
2 .Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 



Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Następnie zwraca się z zapytaniem czy 
będą uwagi do proponowanego porządku. Uwag nie zgłoszono w związku z czym  
Przewodniczący zarządza głosowanie. W drodze głosowania, porządek obrad Sesji przyjęto 
do realizacji jednogłośnie tj.15 głosami „za” ( porządek obrad podano wyżej ) 
 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu z poprzedniej Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie tego protokołu bez odczytywania. 
W drodze głosowania wniosek zostaje przyjęty jednogłośnie, tj.  15 głosami „za. 
 
4.Sprawozdanie z działalności Wójta. 

− Wieś Bogusławice otrzymała od Marszałka Województwa Śląskiego nagrodę 
pieniężną oraz dyplom za realizację zadania w ramach programu „Odnowa wsi”. 

− Trwają prace przy budowie boiska przy szkole w Lgocie Małej, przy budowie 
przepustu w Widzówku oraz rozpoczęte zostaną roboty na drodze gminnej również w 
Widzówku. 

− Wyłoniony został wykonawca na realizację zadania w zakresie budowy świetlicy 
wiejskiej we wsi Teklinów, 

− Złożony zostanie wniosek o dofinansowanie remontu nawierzchni ul.Antoniowskiej , 
− Podpisana została umowa na zadanie dotyczące budowy boiska sportowego przy 

szkole w Widzowie, 
− Zawarta została umowa na wykonanie piłko chwytów na boisku w Bogusławicach,  
− Skierowane zostało zapytanie ofertowe do firm w sprawie wykonania remontu 

pomieszczenia dla orkiestry dętej, 
− Uzupełniono wniosek dotyczący montażu kolektorów słonecznych na terenie gminy, 
− Uzupełniono również wniosek dotyczący zagospodarowania placu przy cmentarzu w 

Kruszynie, 
− Wykonano konserwacje rowu w Łęgu, 
− Wykonano naprawy przepustów w Lgocie Małej i Babach, 
− Wykoszono pobocza wzdłuż dróg gminnych oraz uzupełniono ubytki w 

nawierzchniach, 
− Dokonano przebudowy nadwozia pojazdu strażackiego z przeznaczeniem dla 

jednostki OSP Kruszyna, 
 
 
5.Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady przedstawia informację o realizacji interpelacji i wniosków 
zgłoszonych przez Radnych i Sołtysów na poprzedniej Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
6.Interpelacje i zapytania radnych. 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 
Radny Marek Kruk  
− usunięcie zakrzaczeń w pasie dróg gminnych przez osoby zainteresowane taką pracą, 
− przeprowadzić konserwację rowu w Widzówku w rejonie przysiółka Saternus, 

 
 
Radna Joanna Zasępa 



− obciąć gałęzie drzewa rosnącego obok cmentarza w Kruszynie, zasłaniającego oprawę 
oświetleniową, 

Radny Henryk Kowalski 
− jaki będzie koszt budowy nawierzchni ul.Antoniowskiej? 
− w jakim terminie zamontowane będą piłko chwyty na boisku w Bogusławicach? 
Radny Paweł Łapeta 
− czy we wsi Baby opracowywany jest plan zagospodarowania przestrzennego? 
− podjąć działania mające na celu usunięcie ziemi, którą zasypane są  rowy przydrożne, 
Radny Adam Musiał 
− przebudować przepusty w ciągu dróg gminnych tj. ulic Kościelnej, Mokrej i Spacerowej 
Radna Wanda Krawczyk 
− ułożyć nawierzchnię z kostki brukowej przy wejściu na boisko szkolne, 
Radny Roman Kołaczkowski  
− umocnić pobocza wzdłuż drogi powiatowej we wsi Jacków, 
Radny Marian Klekot  
− ponawia wniosek o ustawienie znaku na skrzyżowaniu drogi powiatowej z drogą gminną  

w kierunku Janaszewa, 
− ustawić znak „stop”na skrzyżowaniu dróg w Jackowie w obrębie szkoły, 
Radna Wiesława Domagała  
− ustawić znaki informacyjne na skrzyżowaniu ul.Główej ze Słoneczną i Szkolną 
Sołtys wsi Łęg Tomasz Kucharski 
− ustawić znak ograniczający nośność na moście w Łęgu, 
Sołtys wsi Lgota Mała Henryk Domagała 
− zobowiązać właściciela nieruchomości położonej w obrębie kaplicy do jej 

uporządkowania, 
Sołtys wsi Jacków Andrzej Łapeta 
− zobowiązać wykonawcę do naprawy gwarancyjnej przepustu drogowego we wsi Baby, 

wykonanego w ramach środków funduszu sołeckiego, 
− zgłasza wniosek o uzupełnienie ubytków w drodze w kierunku Kłomnic, 
Sołtys wsi Baby Tadeusz Łapeta 
− odnowić rowy przydrożne wzdłuż drogi powiatowej we wsi Baby, 
Sołtys wsi Kruszyna Maciej Włodarek  
− usunąć drzewo oraz oczyścić kratkę na skrzyżowaniu ul.Kościelnej z Denhoffa, 
− ustawić znak informujący o zwierzętach domowych przy ul. Kmicica, w obrębie posesji 

P.Bawora, 
 

1. Wybór ławników na lata 2012-2015. 

Przewodniczący  Rady oddała głos Radcy Prawnemu Pani Barbarze Janik w celu 
szczegółowego omówienia tematu. 
Zgodnie z przepisami ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych, ławnicy wybierani są do 
poszczególnych sądów, które są właściwe dla terenu danej gminy.  
Prezes Sądu wskazał, że w Gminie Kruszyna wybranych może być 2 ławników. 
W wyznaczonym terminie wpłynęły dwa zgłoszenia. 
  



W dniu 23 września 2011 r. odbyło się spotkanie Zespołu, mającego przedstawić Radzie 
Gminy opinię o zgłoszonych kandydatach na ławników. Następnie Przewodnicząca Zespołu 
Pani Janik odczytała taką opinię oraz poinformowała, że w dniu dzisiejszym jeden z 
kandydatów złożył rezygnację.  
 

Ławników wybiera Rada Gminy w głosowaniu tajnym. 
 

Przed przystąpieniem do wyboru ławników należy powołać Komisję Skrutacyjną, która  
przeprowadzi wybory, obliczy głosy oraz sporządzeni protokół z wyborów.  
Zgłoszono kandydatury : 

1.Joanna Zasępa 

    2.Roman Kołaczkowski 

    3.Mariusz Dobrakowski 

   
Przewodniczący Rady prosi  Komisję Skrutacyjną o ukonstytuowanie się poprzez wybranie 
Przewodniczącego Komisji. 
Spośród zgłoszonych kandydatów Przewodniczącym wybrana została Joanna Zasępa. 
  
Następnie Przewodnicząca Zespołu odczytała  zasady głosowania, po czym Komisja 
Skrutacyjna przystąpiła do przeprowadzenia wyborów oraz sporządzenia protokołu, który 
następnie   został odczytany przez przewodniczącego  Komisji. / protokół Komisji 
Skrutacyjnej w załączeniu/ 
 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady odczytuje przygotowany projekt uchwały w 
sprawie wyboru ławników na lata 2012-2015 który radni przyjęli następująco:  14 głosów 
„za”,  1głos  „wstrzymujący się”   
  

/Uchwała nr IX/50/11 w załączeniu/ 
 
8.Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego. 
 
Przewodniczący informuje, że temat szczegółowo analizowany był na posiedzeniach komisji. 
Uwag i wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała zostaje przyjęta 15 głosami 
„za” 

/Uchwała nr IX/51/11 w załączeniu/ 
 
9.Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pt. „Indywidualizacja 
nauczania uczniów klas I-III w gminie Kruszyna”  
 
Przewodniczący zwraca się z zapytaniem – czy będą uwagi do przedłożonego projektu 
uchwały. Z uwagi na brak głosów do dyskusji Przewodniczący zarządza głosowanie, w 
wyniku którego uchwała przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 15 głosami „za” 
 

/Uchwała nr IX/52/11 w załączeniu/ 
 
10.Wprowadzenie zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2011 rok.  
Proponowane zmiany były analizowane na posiedzeniach komisji. Przewodniczący zwraca 
się z zapytaniem - czy zachodzi potrzeba dodatkowych wyjaśnień. Głosów do dyskusji nie 



zgłoszono, dlatego też Przewodniczący zarządza głosowanie. W Wyniku głosowania uchwała 
przyjęta zostaje 15 głosami „za” 

/Uchwała nr IX/53/11 w załączeniu/ 
 
11.Wprowadzenie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna na lata 
2011-2014. 
Wprowadzone zmiany do budżetu wymuszają zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy. Wszystkie proponowane zmiany zostały szczegółowo przeanalizowane na 
posiedzeniach komisji. Uwag nie zgłoszono. Następnie Przewodniczący odczytuje projekt 
uchwały, który w wyniku głosowania przyjęty zostaje jednogłośnie, czyli 15 głosami „za” 
 

/Uchwała nr IX/54/11 w załączeniu/ 
 
12.Informacja z przebiegu wykonania budżetu gminy Kruszyna za I półrocze 2011r. 
Przewodniczy informuje, ze informację z przebiegu wykonania budżetu wszyscy Radni 
otrzymali. Informacja powyższa była analizowana przez Komisję Gospodarki i Mienia. 
Przewodniczący oddaje głos Przewodniczącemu Komisji  Radnemu Marianowi Klekot w celu 
przedłożenia opinii.  
 Ponadto Przewodniczący Rady informuję, że Regionalna Izba Obrachunkowa w 
Częstochowie również wydała opinię pozytywna.  
Uwag i wniosków nie zgłoszono. Przewodniczący zarządza głosowanie w wyniku, którego 
informacja została przyjęta 15 głosami „za”. 
 
13.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Odpowiedzi na pytania udzielił Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej P.Zbigniew 
Zasępa. 
Radny Marek Kruk  

− Temat wycinki krzewów w pasie drogowym przeanalizujemy na roboczo po 
wcześniejszym  dokonaniu oględzin w terenie, 

− Konserwacja rowu należy do właścicieli nieruchomości przez które to urządzenie 
przebiega, wobec tego właściciel stawów winien podjąć również takie kroki, 

Radna Joanna Zasępa 
− gałęzie drzewa zostaną usunięte, 

Radny Henryk Kowalski 
− według kosztorysu wstępnego koszt zadania wyniesie 1700tys.zł ale po przetargu 

koszty te mogą ulec zmianie, 
− piłko chwyty zostaną wykonane do dnia 15 października br, 

Radny Paweł Łapeta 
− plan zagospodarowania przestrzennego gminy przyjmowany jest w drodze uchwały 

Rady Gminy i gdyby był opracowany projekt uchwały przedłożony został pod 
głosowanie, 

− dokonany wizji w terenie i podejmiemy stosowne decyzje, 
Radny Adam Musiał 

− z uwagi na znaczne koszty związane z realizacją zadania potraktujemy wniosek do 
budżetu na rok przyszły, 

Radna Wanda Krawczyk 
− zadanie to również należy potraktować jako wniosek do budżetu z uwagi na znaczne 

koszty jego realizacji, 
 
 



Radny Roman Kołaczkowski  
− po wykonaniu kanalizacji we wsi Jacków wykonawca zobowiązany będzie do 

utwardzenia pobocza od strony kanału, natomiast pozostałe Powiatowy Zarząd Dróg 
utwardzi sposobem gospodarczym, 

Radny Marian Klekot  
− wniosek został zgłoszony a jego realizacja odbędzie się po wykonaniu kanalizacji, 
− wniosek przekazany zostanie do PZD, 

Radna Wiesława Domagała  
− wniosek ten również prześlemy do PZD w Częstochowie, 

Sołtys wsi Łęg Tomasz Kucharski 
− wniosek prześlemy do PZD, 

Sołtys wsi Lgota Mała Henryk Domagała 
− podejmiemy odpowiednie kroki w zgłoszonej sprawie, 

Sołtys wsi Jacków Andrzej Łapeta 
− wykonawca został już zobowiązany do wykonania naprawy w ramach gwarancji, 
− sprawa naprawy nawierzchni drogi w kierunku Kłomnic została już podjęta, 

Sołtys wsi Baby Tadeusz Łapeta 
− działania w tym zakresie zostaną podjęte, 

Sołtys wsi Kruszyna Maciej Włodarek  
− w okresie wegetacji korona drzewa zostanie obłowiona a następnie wyczyszczona 

kratka, 
− wniosek o ustawienie znaku skierujemy do PZD, 

14.Wolne wnioski i zapytania. 
W tym punkcie obrad głos zabrał radny powiatu P.Bogusław Mielczarek informując 
zebranych o złożeniu trzech wniosków bo budżetu powiatu mianowicie: 

− budowa nawierzchni oraz odwodnienia ul.Głównej w Lgocie Małej, 
− przebudowa skrzyżowania / obok kościoła/ w Kruszynie , 
− wykonanie nakładek na drogach powiatowych, uporządkowanie poboczy od stadniny 

koni w Widzowie w kierunku DK-91 oraz na odcinku od Lgoty Małej w kierunku 
Widzowa. 

Radny Henryk Kowalski – zdaniem radnego budowa ronda w Kruszynie jest zbędna i 
wystarczy zmodernizować obecne skrzyżowanie. Ponadto trudno będzie wygospodarować 
środki finansowe na partycypację w kosztach.  
Radna Wiesława Domagała – przedstawiła argumenty dotyczące budowy kanalizacji w 
gminie. 
W odpowiedzi Wójt Gminy P.Jadwiga Zawadzka poinformowała, że aktualnie brak jest 
konkursów do którego gmina mogłaby przystąpić z kolejnym etapem budowy kanalizacji. W 
związku z czym niezasadne będzie opracowywanie dokumentacji, która zostanie odłożona do 
roku 2015, ponieważ kolejny okres dofinansowania zaczyna się właśnie po tym roku. 
 
15.Zamknięcie obrad  IX  Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady IX Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 
Grażyna Olczyk 


